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Protokół nr 4/24 

z IV sesji Sejmiku Województwa Łódzkiego VII kadencji 

odbywającej się w siedzibie Sejmiku Województwa Łódzkiego 

 przy ul. Roosevelta 15 w Łodzi 

w dniu 31 lipca 2024 r. 

 

Początek obrad: godz. 10:00 

Punkt 1 

Otwarcie IV sesji Sejmiku Województwa Łódzkiego 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Otwieram IV sesję Sejmiku Województwa Łódzkiego w dniu dzisiejszym. Witam panią Marszałek Województwa 

Łódzkiego, witam Zarząd Województwa Łódzkiego, radnych sejmiku i wszystkich przybyłych na dzisiejszą sesję 

gości. 

Punkt 2 

Wybór Komisji Uchwał i Wniosków. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Pan radny Piotr Adamczyk. 

Piotr Adamczyk (Radny SWŁ)  

Pani Przewodnicząca na samym początku chciałbym wnieść o uczczenie naszych bohaterów. W dniu jutrzejszym 

przypada 80 rocznica wybuchu Powstania Warszawskiego. Wielu mieszkańców województwa łódzkiego 

uczestniczyło w tym powstaniu, wielu również powstańców znalazło później schronienie w naszym województwie. 

Dlatego też pamiętając o bohaterskich czynach tych osób, prosiłbym o uczczenie tej chwili minutą ciszy. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Tak bardzo proszę państwa o powstanie. Minuta ciszy, zgodnie z wnioskiem pana radnego. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Bardzo proszę przewodniczących klubów o zgłaszanie radnych, którzy zasiądą dzisiaj w tej komisji. Bardzo proszę, 

pan radny Adam Nowak i Polskie Stronnictwo Ludowe i PL 2050. 

Adam Nowak (radny SWŁ)  

Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, Wysoki Sejmiku, Szanowni Państwo! W imieniu klubu radnych PSL - PL 

2050. Zgłaszam do Komisji Uchwał i Wniosków pana radnego Piotra Wojtysiaka. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Czy pan radny wyraża zgodę? Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, pan radny Maciej Sulgan. 

Maciej Sulgan (radny SWŁ)  

Pani Przewodnicząca, Wysoki Sejmiku. W imieniu klubu Koalicja Obywatelska zgłaszam do Komisji Uchwał  

i Wniosków panią radną Monikę Malinowską - Olszowy. 
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Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Dziękuję. Czy pani radna wyraża zgodę? Dziękuję bardzo. I pan radny Piotr Adamczyk, bardzo proszę 

przewodniczący klubu Prawa i Sprawiedliwość. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Szanowni Państwo! W imieniu klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość zgłaszam panią radną Ewę Wendrowską. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Czy pani radna wyraża zgodę do pracy w komisji? Dziękuję bardzo. Mamy skład Komisji Uchwał  

i Wniosków w składzie pani radna Monika Malinowska - Olszowy, pan radny Piotr Wojtysiak, pani radna Ewa 

Wendrowska. 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z III sesji Sejmiku Województwa Łódzkiego. 

 Zgodnie z § 9 ust. 8 Regulaminu Sejmiku Województwa Łódzkiego protokół z III sesji znajdował się do wglądu  

w kancelarii sejmiku oraz został wyłożony w miejscu obrad w punkcie recepcyjnym przed rozpoczęciem dzisiejszej 

sesji. Do chwili obecnej nie słyszałam żadnych uwag, nie zgłoszono żadnych uwag. W związku z tym uważam 

protokół za przyjęty. 

Punkt 4 

Przyjęcie  porządku obrad. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Czy macie państwo jakieś uwagi do porządku? Nie widzę. W takim razie uważam porządek obrad IV sesji za 

przyjęty. 

Punkt 5 

Rozpatrzenie projektów uchwał. 

 5.1 w sprawie ustalenia wysokości diet radnych województwa łódzkiego. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Bardzo proszę o krótkie wprowadzenie pana dyrektora Juliusza Góraja.  

Juliusz Góraj (dyrektor Kancelarii Sejmiku)  

Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, Wysoki Sejmiku. Projekt uchwały przedłożony państwu radnym, jest 

pokłosiem skargi prokuratora na uchwałę w poprzednim brzmieniu. Dlatego, podobnie jak na posiedzeniu komisji, 

postaram się te materię wyłożyć w jednym wystąpieniu. Ze względu na konieczność przekazania skargi i utrwalone 

już w orzecznictwie stanowisko, że uchwały dotyczące diet radnych stanowią akt prawa miejscowego i w związku  

z tym wymagane jest ich publikacja w dziennikach urzędowych województw, zaproponowaliśmy, żeby przyjąć 

uchwałę w tym przedmiocie w przedłożonym brzmieniu. Ono zawiera przede wszystkim tę korektę, że przewiduje 

publikację w Dzienniku Urzędowym Województwo Łódzkiego, jak również pewne korekty, które też są związane ze 

stanowiskiem organów nadzoru, jeśli chodzi o dopuszczalność przekazywania diet radnych bezpośrednio na 

wskazany przez siebie cel, bo to również jest kwestionowana. 

Uchwała ta ma charakter porządkujący, a jednocześnie zawiera przepis dotyczący obowiązywania z mocą od 

1 sierpnia 2021 roku, tak jak poprzednia uchwała, dzięki czemu organ wykonawczy nie będzie musiał dochodzić 

roszczeń z tytułu różnicy między dietą w przypadku stwierdzenia nieważności w wysokości określonej tą uchwałą, 
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a na podstawie przepisów obowiązujących wcześniej. Podobnie przewidując możliwość wpłynięcia skargi na 

uchwałę dotyczącą zwrotu kosztów, również przedłożyliśmy projekt uchwały w tym zakresie. Tutaj właśnie chodzi 

wyłącznie o publikację w Dzienniku Urzędowym Województwa Łódzkiego. Dziękuję. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Dziękuję panu dyrektorowi, czy macie państwo jakieś pytania do omówionej uchwały? Nie widzę, w takim razie 

jeszcze raz dziękuję panu dyrektorowi i przechodzimy do głosowania nad pierwszą uchwałą w sprawie ustalenia 

wysokości diet. 

29 głosów za, 2 wstrzymujących i 2 radnych nieobecnych. Uchwała została przyjęta 

       Uchwała Nr IV/72/24  

5.2. w sprawie zwrotu kosztów podróży służbowych radnym Województwa Łódzkiego 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie? Przechodzimy zatem do głosowania 

30 głosów za, 1 wstrzymujących i 2 radnych nieobecnych. Dziękuję. Uchwała została przyjęta. 

       Uchwała Nr IV/73/24  

 

5.3. w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Czy państwo mają jakieś pytania do tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do głosowania. 

30 głosów za, 1 wstrzymujący, 2 radnych nieobecnych. Uchwała została przyjęta. 

       Uchwała Nr IV/74/24  

5.4. projekt uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie powołania składu osobowego Komisji Budżetu i Finansów. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Do kancelarii wpłynęła rezygnacja pani radnej Beaty Ozgi - Flejszer z pracy w Komisji Budżetu i Finansów z dniem 

19 lipca 2024. Bardzo proszę, pani radna Ozga Flejszer życzy sobie zabrać głos. 

Beata Ozga-Flejszer (radna SWŁ)  

Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo podyktowane to jest tym, że jeszcze pozostaje w 2 komisjach jako członek: 

Komisja Ochrony Zdrowia, Rodziny i Polityki Społecznej, a także Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska. Wiemy, 

że to są tematy, są to komisje, które tematycznie są bardzo obszerne. Także jeszcze z większym zaangażowaniem 

chciałam skupić się na pracy w tych komisjach, a jak czas pozwoli i możliwości, będę wnioskowała o członkostwo 

w komisji innej w przyszłości. Dziękuję bardzo. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Dziękuję bardzo. Nie widzę żadnych zgłoszeń, w tej prostej chyba uchwale, która nie podlega dyskusji. Bardzo 

proszę, w takim razie przechodzimy do głosowania. 

29 głosów za, 2 wstrzymujących i 2 radnych nieobecnych. Uchwała została przyjęta. 

       Uchwała Nr IV/75/24  
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Punkt 6 

Informacja o działalności Zarządu Województwa Łódzkiego w okresie między sesjami oraz informacja o pracach 

Sejmiku Województwa Łódzkiego między sesjami. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Taką informację państwo otrzymali. Czy ktoś chce zadać jakieś pytanie, w tym punkcie, ewentualnie zabrać głos? 

Nie widzę. W takim razie uważam, że informacje o działalności Zarządu Województwa Łódzkiego między sesjami 

do 25 lipca 2024 została przyjęta.  

Punkt 7 

Interpelacje i zapytania. 

Adam Nowak (radny SWŁ)  

Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, Wysoki Sejmiku, Szanowni Państwo! Ja z interpelacją z terenu, ponieważ 

od 10 czy 11 grudnia wraz z nowym rozkładem jazdy zostanie wznowiony ruch pasażerski na linii 146 od Zduńskiej 

Woli Karsznice do Częstochowy. Mam prośbę do samorządu wojewódzkiego i też częściowo do Łódzkiej Kolei 

Aglomeracyjnych za pośrednictwem zarządu o przekazanie, takie rozpowszechnienie informacji na temat 

wznowienia tego ruchu wspólnie z samorządami przez tereny, których przebiega ta linia kolejowa. Bo warto, aby  

z wyprzedzeniem mieszkańcy województwa mogli też pewne działania zaplanować. To będzie miało zwłaszcza 

duży wpływ dla uczniów przy wyborach szkół, przy podejmowaniu decyzji. A to jest ten moment, że jeszcze 

pewnych zmian można dokonać. 

Krąży po internecie już wstępny rozkład jazdy. Taki, który został przez pewnie którąś ze stron PKP, umieszczony. 

Ale warto, żebyśmy jako samorząd wojewódzki, ponieważ mamy w tym duży udział, również tę linię i to wznowienie 

mocno rozpropagowali. Dziękuję bardzo. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Dziękuję bardzo za ten głos. Bardzo proszę, kto jeszcze z państwa w tym punkcie chciałby zabrać głos? 

Pan radny Maciej Łuczak? Bardzo proszę. 

Maciej Łuczak (radny SWŁ)  

Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, Wysoki Sejmiku! Mam takie pytanie. Na drodze 485 to jest droga 

wojewódzka w miejscowości Bychlew za poprzedniej kadencji było uzgodnione przejście dla pieszych. To przejście 

jest w okolicach marketu, który tam się znajduje. I moje pytanie jest następujące. Kiedy dojdzie do realizacji tego 

przejścia? Ponieważ niedaleko jest szkoła podstawowa, gdzie dużo dzieci korzysta z tego sklepu. Jest tam 

troszeczkę niebezpiecznie ze względu nawet na położenie tej drogi, tam jest po prostu wzniesienie. W poprzedniej 

kadencji zostało to przejście uzgodnione zgodnie z zaleceniami pana dyrektora od wydziału dróg i moje pytanie, 

kiedy ewentualnie może dojść do realizacji. Tam chodzi tylko po prostu wymalowanie pasów i zbudowanie małego 

fragmentu chodnika, którego nie ma. Dziękuję bardzo. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Dziękuję bardzo. Rozumiem, że odpowiedź w późniejszym terminie po zapoznaniu się z tym tematem, pan radny ją 

otrzyma. Czy jeszcze ktoś? Pani radna Wendrowska. Proszę bardzo. 

Ewa Wendrowska (radna SWŁ)  

Pytanie do zarządu. Szanowni Państwo! Droga 713, droga wojewódzka, przejście przez Tomaszów. Szczerze 

mówiąc, wygląda tak, jakby to była droga, która powstała bardzo dawno. Nie pamiętam, kiedy tam ktoś jakieś 
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chwasty usunął w przebiegu chodników z kostki, które już przerastają. Również tam, gdzie spływa woda, powinna 

spływać woda i jest też drobna kostka granitowa. Również jest zarośnięte chwastami. Nawet ostatnio, kiedy 

popadał deszcz, to zaczęły robić się takie duże kałuże, ponieważ nie ma którędy spływać ta woda. Więc moje 

pytanie jest takie, jaki jest harmonogram oczyszczania tych dróg? Tej drogi konkretnie? Żeby faktycznie wyglądała 

jak droga wojewódzka? To jest jedno pytanie i drugie pytanie do pani przewodniczącej. Pani Przewodnicząca, z 

jakiego powodu nikt z prezydium, które tu przed nami zasiada, nie pojawił się na sesji zwołanej 19 lipca, żeby 

poprowadzić tą sesję. 

Z tego, co mówi regulamin sejmiku, to pani jako przewodnicząca i wiceprzewodniczący prezydium odpowiadają za 

organizację pracy sejmiku. Z tego, co jest zapisane w regulaminie, jeżeli z jakiegoś powodu wyznaczony przez 

panią wiceprzewodniczący nie może być, następną osobą, jest najstarszy wiceprzewodniczący z prezydium. Jak 

państwo dobrze o tym wiecie, na sesji nie pojawił się żaden członek prezydium, żeby poprowadzić zwołaną przez 

państwa, mówię o prezydium sesję. Dziękuję bardzo. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Dziękuję bardzo. Rozumiem, że na pierwsze pytanie pani radnej zostanie udzielona odpowiedź w późniejszym 

terminie po zapoznaniu się z tematem. Natomiast na drugie pytanie odpowiem pani radnej. Jak zdążyła pani radna 

zauważyć, nie byłam obecna i nie mogłam zwołać tej sesji, o której nawet nie wiedziałam, że państwo złożyli taki 

wniosek, ponieważ mój urlop zaczął się dużo wcześniej. Natomiast z tego, co wiem, tylko pani radna Magdalena 

Werstak była obecna. Niestety w dniu, w którym była zwołana sesja przez panią wiceprzewodniczącą, pani 

wiceprzewodnicząca niestety znalazła się w szpitalu. Nie umiem pani odpowiedzieć dlaczego? Bo to są prywatne 

sprawy pani Werstak. Natomiast niestety nie było nikogo, bo reszta wiceprzewodniczących też była na urlopach. 

To była sesja nadzwyczajna zwołana przez państwa na krótko przed wyznaczonym terminem. Takie rzeczy się 

zdarzają. Jest sezon urlopowy. Państwo oceny już dokonali, bardzo szokującej moim zdaniem. Awansowałam 

nawet w państwa materiale na marszałka. Także, nie umiem ocenić tego śmiesznego materiału, bardzo mnie 

rozbawił. Myślę, że wszystkich. Potraktowaliście państwo to jako niestety taką awanturę polityczną, chociaż 

podobno chcieliście załatwić dla was poważną sprawę? Zrobiliście z tego kabaret. Ja tego nie oceniam. Natomiast 

niestety są to wakacje i jak państwo wiecie, jeżeli ktoś jest nieobecny, jest poza granicami, czy jest chory, no to ja 

nie mogę żądać od nikogo, żeby się tutaj pojawił. Bardzo proszę czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Pan radny 

Adamczyk, bardzo proszę. 

Piotr Adamczyk (Radny SWŁ)  

Pani Przewodnicząca z jednej strony pani mówi, że pani nie ocenia, z drugiej strony pani za chwilę mówi, że to jest 

kabaret. Musi się pani zdecydować na coś, czy pani ocenia, czy pani udaje, że nie ocenia? To jest oczywiście taki 

werbalny myk, natomiast myślę, że to nie uchodzi. Jeszcze raz to podkreślam, na pani miejscu, na pani 

stanowisku, nie uchodzi by dokonywać tego typu jednak ocen. I druga kwestia. To do pani należy organizacja 

pracy sejmiku. Zgadzamy się? Zgadzamy się. 7 dni przed tym terminem był złożony wniosek. Zgadzamy się? 

Zgadzamy się. 

Jeśli pani wiedziała, że pani jest na urlopie……Ale radny nie ma urlopu generalnie, od radnego, od rajcowania nie 

ma urlopu. Ale nawet, jeśli pani postanowiła nie być w tym czasie, to do pani obowiązków należy zabezpieczenie 

tego, by sejmik się mógł odbyć. 

I to nie jest tak, że pani nie będzie, w związku z tym wszyscy mogą wyjechać albo mieć jakiś problem z dotarciem. 

Pani musi to zabezpieczyć. Nie jest to żadnym wytłumaczeniem to, co się stało. I teraz mam pytanie w związku  

z tym, czy taka sytuacja się będzie powtarzała? Bo sesje nadzwyczajne mogą być zwoływane i czy wtedy znowu 

możemy się spodziewać tego, że całe prezydium się rozchoruje, nagle wyjedzie na wycieczkę. Czy to nie jest tak, 
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że obowiązkiem, obowiązkiem podkreślam radnego, a zwłaszcza prezydium jest to, by skutecznie zorganizować 

sesje. To tak ku rozwadze, ale i też pytanie być może retoryczne. Być może nie trzeba na to odpowiadać. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Panie Radny, ja już udzieliłam odpowiedzi. Jak zwykle ja nie mogę oceniać, ale pan może. Po raz kolejny 

pouczanie przewodniczący, jak się ma zachowywać. Przyjmuję do wiadomości, jednak nie skorzystam z tych 

uwag. Natomiast sesja była zabezpieczona. Zderzenie losowe jest poza nasza kontrolą. Natomiast ja przypominam 

panu radnemu, że jeżeli mnie nie ma, to po prostu nie ma. Wtedy nie jestem w stanie zabezpieczać, jest od tego 

dalsze prezydium i było wszystko zabezpieczone. Nie będę się już na ten temat wypowiadać. Na temat 

ewentualnych sytuacji w przyszłości panie radny, czy ktoś tutaj jest wróżem? Mam nadzieję, że będzie nam się 

współpracowało merytorycznie i nie będzie takich sytuacji, żebyśmy musieli zwoływać się w sumie w sprawach 

niedotyczących mieszkańców naszego miasta. Proszę radny Michał Król. 

Ale ja przepraszam bardzo. Nikogo nie usuwałam z kolejki. Proszę się zgłosić jeszcze raz. Pani radna, oczywiście 

otrzyma pani głos. 

Dobrze, bardzo uprzejmie z pana strony. Bardzo proszę pani radna Ewa Wendrowska. 

Ewa Wendrowska (radna SWŁ)  

Po pierwsze, sesja, która była 19, to nie była żadna sesja nadzwyczajna. W dokumentach, jak państwo 

przeczytacie, sesja jest sesją. Określanie sesja nadzwyczajna jest tylko takim określeniem zwyczajowym, 

natomiast jest to sesja zwołana dokładnie wg jednego z artykułów ustawy o samorządzie wojewódzkim. Więc 

żadna sesja nadzwyczajna, tylko sesja. Teraz następna sprawa jest taka. Ja bym się chciała odnieść do 

wypowiedzi pozostałych wiceprzewodniczących, którzy z góry założyli, że oni nie zamierzają być na tej sesji i te 

państwa wypowiedzi są zarejestrowane, więc państwo po prostu zlekceważyliście swoje obowiązki jako prezydium, 

jako wiceprzewodniczący. To jest jedno, tak. Co do tego, że pani się mogła rozchorować, ja to bardzo dobrze jako 

lekarz rozumiem i pani mogła się na tej sesji nie zjawić. Natomiast, pozostali pani koledzy, kolega i koleżanka  

z prezydium powinni myśleć o tym, że w jakimś momencie może się okazać, że mają pewne obowiązki. I o tym też 

państwo musicie pamiętać. I teraz jeszcze jedna rzecz. To narzędzie jest po to stworzone, żeby opozycja mogła  

z niego korzystać i nie do państwa należy ocenianie, czy tematy, które zostały przedstawione na tą sesję, powinny 

być, czy nie powinny być, czy dotyczą województwa, czy nie dotyczą województwa. I naprawdę stwierdzanie, że 

nie zrezygnuje ze swojego urlopu, bo wg mnie to nie ma na to sensu, albo że to będzie tylko hucpa i po co ja mam 

przyjechać na tę sesję? To nie przystoi, bo to państwo odpowiadacie za organizację pracy sejmiku i o tym 

powinniście pamiętać. Dziękuję bardzo. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Pani radna, zwracam uwagę, że państwo wiceprzewodniczący, tak jak ja, mają prawo do urlopu i nie muszą go 

przerywać w takiej sytuacji i pani ocena to też jest tylko pani ocena. Wszystkie obowiązki zostały dopełnione, nie 

zostało złamane nigdzie prawo, także nie rozumiem tutaj takiego tonu pouczającego w stosunku państwa 

wiceprzewodniczących. Co przewodniczący muszą, co mogą i czego nie mogą wiceprzewodniczący doskonale 

zdają sobie sprawę. Wiedzą, co należy do ich obowiązków i z tych obowiązków sięj wywiązują. Pan radny Michał 

Król. 

Michał Król (radny SWŁ)  

Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo! No przykro, że pani przewodnicząca naprawdę lubi prowokować, bo 

kwestia ta, że jest rzeczą oczywiście niewłaściwą, że w przypadku zwołania sesji nikt nie pojawił się, a to jest 

obowiązkiem przewodniczącego lub zastępującego go wiceprzewodniczącego, aby otworzyć sesję. Bo ja 

rozumiem gest polityczny, bojkotu, łamania kworum. Takie rzeczy się zdarzają. Natomiast przewodniczący  
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w momencie, kiedy jest wyznaczona sesja, ma obowiązek otworzyć obrady sejmiku. Jeżeli tego nie robi, to jest 

oczywiście niewłaściwe. I ja naprawdę nie rozumiem takiego stwierdzenia i to jest naprawdę prowokacja. 

Mówienie, że wszystko się dobrze wydarzyło, dopełniliśmy wszystkich rzeczy, a w ogóle to mamy urlopy. Nie 

mówię tutaj o pani przewodniczącej, której dotknęły problemy zdrowotne. Ja oczekiwałem, że państwo ze swojej 

strony powiedzą, przepraszamy, że do czegoś takiego doszło. Bo chociażby jakieś sytuacje właśnie zdrowotne. 

Gdzieś tam komunikacja. Jesteście cztery osoby, w związku z tym naprawdę w normalnej kolei rzeczy nie powinno 

się zdarzyć, żeby żadne państwo się nie pojawiło i nie ma czegoś takiego jak pojęcie urlopu.  Urlop dotyczy 

pracowników, ale nie ma czegoś takiego jak urlop od wykonywania mandatu radnego, czy to tym bardziej mandatu 

przewodniczącego sejmiku. Owszem, może być usprawiedliwiona nieobecność, wtedy trzeba zadbać o to, żeby  

w odpowiedni sposób ktoś zastąpił. Dlatego apeluje naprawdę o refleksję, bo takie zachowanie pokazuje rodzaj za 

przeproszeniem, ale pewnego wręcz bolszewickiego myślenia, że my tutaj może mamy 1 głos więcej, to możemy 

robić wszystko. Tak nie jest. I tak być nie powinno. Jest w ogóle złamaniem pewnych cywilizowanych zasad, że 

największy klub w czteroosobowym prezydium nie ma swojego przedstawiciela. Mamy połowę de facto składu 

sejmiku. I tutaj to nie są cywilizowane zasady. To, że było błędem, że w poprzednim, że w poprzedniej kadencji, 

drugiego co do wielkości klubu, np. nie było w prezydium, ja uważam, że to był błąd. Ale czegoś takiego jak to  

w historii nie było. No i gdyby to jeszcze było tak, że staracie się zachować pewne pozory. Ja też kiedyś w sejmiku 

byłem, to nie jest żadna fucha i tutaj nie ma czego zazdrościć. Natomiast jeżelibyście wypełniali to w sposób 

rzetelny i po prostu cywilizowany, to nie byłoby problemu. Natomiast taki sposób podejścia jest po prostu 

niedopuszczalny. 

I ja rozumiem, że mogą się wydarzyć różne rzeczy, to wtedy mówi się, przepraszam i wtedy nie ma problemu. 

Natomiast tak, jak się państwo dzisiaj zachowują to, co dzisiaj pani przewodnicząca mówi, to po prostu prowokują 

nas państwo do tego, żebyśmy byli w tzw. totalnej opozycji. My nie chcemy być, ale to państwo się tak zachowują, 

to państwo po prostu zachowują się, jeszcze raz powtarzam, to rodzaj bolszewickiego myślenia, z którego należy 

się leczyć. Dziękuję. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Dziękuję panu radnemu. Poprzednio to był błąd, a teraz to jest bolszewizm, gratulacje. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Czy jeszcze ktoś z państwa? Bardzo proszę, pan radny Waldemar Wojciechowski. 

Waldemar Wojciechowski (radny SWŁ)  

Szanowna Pani Przewodnicząca, Wysoki Sejmiku! W wypowiedzi panie przewodniczącej, padło takie stwierdzenie, 

że nie widziała pani nic o zwołanej przez nas sesji? Natomiast chciałbym powiedzieć, jeżeli już chcecie 

manipulować prawdą, to spotkajcie się i porozmawiajcie, jak macie to robić. Ponieważ z relacji pana radnego 

Ziółkowskiego z panią na facebooku całkiem co innego wynikało, więc proszę nie kłamać. Bo jako przewodniczącej 

naprawdę nie wypada. Dziękuję. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Panie Radny, ja bym prosiła, żeby pan dokładnie słuchał, ja w dniu wyjazdu nie wiedziałam, że jest sesja, to jest 

pierwsza rzecz i ja bardzo no, miło mi, że tak ciekawy jest dla państwa mój prywatny facebook, że trzeba było go 

przejrzeć, udostępnić zdjęcia. Notabene to w ogóle nie były moje nogi, ale super, to było świetne naprawdę. 

Zwłaszcza dalsze, nawet podobno z Tuskiem gdzieś jeżdżę. Też fajnie. Także wszystkiego dobrego państwu 

życzę, a powiem szczerze, że troszeczkę ograniczyłam widoczność na facebook-u, bo jeszcze mi się to nie 

zdarzyło, żeby tak intensywnie go przeglądać. Czy ktoś jeszcze z państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

Nie widzę. 
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Punkt 8 

Wolne wnioski 

Nie było zgłoszeń w tym punkcie. 

Punkt 9 

Komunikaty. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Chcę powiedzieć, że daty najbliższej sesji przekaże państwu wkrótce, bo jeszcze trwają ustalenia. Czy poza tym 

ktoś by chciał zabrać głos w tym punkcie? 

Bardzo proszę, radny Linkowski pierwszy się zgłosił. Bardzo proszę. 

Zbigniew Linkowski (radny SWŁ)  

Pani Przewodnicząca pani podawała już termin sesji. 20 - go pani określiła. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Prawdopodobnie ten termin się zmieni z pewnych merytorycznych względów. 

Zbigniew Linkowski (radny SWŁ)  

Ale przewodnicząca do przodu czy do tyłu? 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Właśnie nie wiem, niestety. Trwa ustalanie. Ja też jestem dzisiaj pierwszy dzień i jeszcze nie ze wszystkim się 

zapoznałam 

Adam Nowak (radny SWŁ)  

Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca. Szanowni Państwo, w kontekście dyskusji z jeszcze poprzedniej sesji mam 

taką informację też do przekazania po rozmowie dla pani marszałek, dla zarządu, bo zastanawialiśmy się nad 

formą uczczenia, uhonorowania bohaterów, w tym rodziny Ulmów Maksymiliana Kolbego, którzy mieli te związki  

z Łodzią, z rolnictwem. Była też rozmowa odnośnie rotmistrza Witolda Pileckiego w kontekście rodziny Ulmów 

i Maksymiliana Kolbego jestem po rozmowie z wiceprezesem Instytutu Pamięci Narodowej panem Mateuszem 

Szpytmą. Mają taką wystawę, która do tej tematyki nawiązuje i są gotowi, żeby czy to w kontekście dożynek 

wojewódzkich 18 sierpnia czy innych wydarzeń, wkomponować w całą taką szerszą wizję tego wydarzenia czy 

wystawę, czy część tych wystaw. Myślę, że warto się nad tym zastanowić, bo tak jak mówię czy przy 

wydarzeniach, które byłyby w Zduńskiej woli, w Pabianicach czy przy dożynkach wojewódzkich, myślę, że 

tematycznie, ale myślę też również w kontekście wydarzeń patriotycznych, chociażby które na ziemi 

radomszczańskiej, piotrkowskiej są realizowane, związane z konspiracyjnym wojskiem polskim czy działalnością 

podziemia. Warto te osoby w tej współpracy dobrej uhonorować i popularyzować pamięć o tych bohaterach. 

Dziękuję bardzo. 

 

Punkt 10 

Zamknięcie IV sesji Sejmiku Województwa Łódzkiego 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę w takim razie proszę państwa, zamykam IV 
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sesję Sejmiku Województwa Łódzkiego. 

Zakończenie 10.50. 

Protokołowała: 

Agnieszka Sasiak 


